
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 24. september 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 1868 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besva-

res foreløbigt.  Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 1868:  

”I Tv2 udseŶdelseŶ ”Hvorfor skulle vores lillesøster dø” fortæller faŵilieŶ, at Caŵilla 
efter operationen ikke fik målt sit blodtryk eller blev tilset af en læge, før hun blev ud-

skrevet på trods af, at Camilla havde meget stærke smerter. Forløbet bakkes op af be-

skrivelserne i Camillas journal. På Regionshospitalet Horsens indgår blodtryksmåling 

ikke i instrukserne på området, selvom netop blodtryksmåling indgår i Dansk Selskab 

for Anæstesiologi og Intensiv Medicins nationale anbefalinger. Dertil kommer, at en 

norsk professor, der er ekspert i bedøvelse og overvågning af kikkertopererede pati-

enter, oplyser, at man i Norge bl.a. skal måle blodtrykket hos patienten hver 15. mi-

nut i mindst en time. Efterfølgende har familien klaget over Camillas forløb og har 

fået medhold i, at håndteringen af udskrivningen var kritisabel. Hvilke konsekvenser 

har det for et sygehus, der har udarbejdet instrukser, som er i strid med nationale an-

befalinger? ” 

 

Svar: 

Styrelsen for Patientklager er blevet anmodet om bidrag til besvarelsen.  

 

Jeg forventer at kunne besvare spørgsmålet endeligt primo november 2020.  

 

 

 

Med venlig hilsen 
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